
OR.0012.3.4.2022 
 P R O T O K Ó Ł  Nr 36/22 

 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 22 lutego 2022 r. 
 pod przewodnictwem Radosława Budy 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący  
2. Duda Robert 
3. Gęsiak Andrzej         
4. Grajnert Tomasz      
5. Mituła Bronisław  
6. Poznerowicz Krzysztof          
7. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Paweł Okrasa   - Burmistrz Wielunia  
2. Magdalena Majkowska - Sekretarz Miasta 
3. Bartosz Skupień  - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej                              

i Mieszkaniowej 
4. Maciej Preś   - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju 
5. Michał Janik   - Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania 

Przestrzennego 
6. Arkadiusz Skupień  - Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich 
7. Jarosław Surma  - Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu 
8. nadkom. Adam Czerwiński  - I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji                         

w Wieluniu 
9. st.bryg. Piotr Cały  - Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Wieluniu  
10. Anna Ciach    - Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego  
11. Tomasz Akulicz  - radny 

 
Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o sporządzeniu protokołów nr 33/21 i 34/21 z posiedzeń komisji 
3. Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb  
ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji 
w Wieluniu; 
2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 
3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 
4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

4. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu działań na rzecz poprawy 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2021: 
1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 



2) Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 
3) Straż Miejska w Wieluniu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz regulaminu 
określającego zasady prowadzenia handlu Przyjęcie sprawozdania z działalności 
komisji za 2021 rok. 

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 
P u n k t  1 

 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, obecnych: 
7. Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia.  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień zgłosił, że 
odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2022", 
z uwagi na to, że pojawia się dużo rozstrzygnięć wojewody dotyczących konkretnych zapisów 
w uchwale, będzie wniosek o zdjęcie z porządku obrad sesji RM. 
 
Przewodniczący Radosław Buda: 

1) w związku z powyższym złożył wniosek o zdjęcie punktu 5 „Zaopiniowanie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2022". 
Zarządził głosowanie: kto jest za, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy                              
7 głosach „za”) zdjęli punkt z porządku obrad (zał. nr 2); 

2) zgłosił, aby wprowadzić do porządku obrad punkt: „Projekt uchwały w sprawie 
wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu”. 
Zarządził głosowanie: kto jest za, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy                             
7 głosach „za”) wprowadzili punkt do porządku obrad.  
Będzie to punkt 5.  

3) zarządził głosowanie nad porządkiem obrad z powyższymi zmianami: kto jest za, kto 
jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy                             
7 głosach „za”) przyjęli porządek obrad ze zmianami.  

 
Więcej uwag nie stwierdzono. 

P u n k t  2 
 
Informacja o sporządzeniu protokołów nr 33/21 i 34/21 z posiedzeń komisji 
 
Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że: 



1) protokół nr 33/21 został przesłany emailem do członków komisji, a w chwili obecnej 
znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 33/21? Nikt się 
nie zgłosił. Protokół nr 33/21 został przyjęty bez uwag; 

2) protokół nr 34/21 został przesłany emailem do członków komisji, a w chwili obecnej 
znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 34/21? Nikt się 
nie zgłosił. Protokół nr 34/21 został przyjęty bez uwag. 

 
P u n k t  3 

 
Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 
1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb 
ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji 
w Wieluniu; 
2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 
3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 
4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 
 
Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń  Komendy Powiatowej 
Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych pełnionych przez 
funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu (zał. nr 3) 
 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu nadkom. Adam Czerwiński dokonał 
wprowadzenia.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania? 
 
Radny Robert Duda zapytał o przestępczość nieletnich – dlaczego w porównaniu do 2020 r. jest tak 
dynamiczny wzrost? 

 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu nadkom. Adam Czerwiński 
oznajmił, że w 2020 r. były większe ograniczenia związane z pandemią, były zamknięte szkoły, 
ruch młodzieży był nieco ograniczony. I to jest postrzegane jako główna przyczyna wzrostu 
tych zdarzeń.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zauważył, że jest wzrost o 111 przestępstw, pocieszająca jest 
wykrywalność. Jakich przestępstw jest więcej? 
 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu nadkom. Adam Czerwiński 
zaznaczył, że główną przyczyną wzrostu przestępstw jest to, że rok 2020 był inny od innych lat, 
bo była pandemia. Głównie były to kradzieże, duży jest też wskaźnik przestępstw 
internetowych.  
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy KPP dysponuje statystykami różnego rodzaju przestępstw 
i jak to się to ma lat wcześniejszych, kiedy nie było pandemii? 
 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu nadkom. Adam Czerwiński 
oznajmił, że jeżeli radny zwróci się z takim wnioskiem to udostępni takie informacje. KPP 
analizowała ten temat, jednakże na tą chwilę nie ma takich danych.  
 



Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska zaznaczyła, że na podstawie dokumentów widać, 
że przestępczość wzrosła i to na każdym poziomie. W 2020 r. było 649 przestępstw, a w 2021 
– 760; przestępstwa kryminalne 380, w 2021 – 443; wzrost kradzieży: w 2020 r. – 27, w 2021 
r. – 45; wykrywalność przestępstw kryminalnych na poziomie województwa w powiecie 
wieluńskim też jest większa: w województwie jest 52, w powiecie 64,6. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał odnośnie 5 kradzieży pojazdów – są przeznaczane 
duże środki na monitoring, który obecnie jest na wylotach miasta. Czy monitoring się 
przydaje? Zauważył, że te samochody musiały jakoś wyjechać z miasta.   
 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu nadkom. Adam Czerwiński 
zaznaczył, że monitoring bardzo się przydaje, bo nie wszyscy przestępcy są czujni. 
Przeanalizuje sprawę tych 5 kradzieży i skontaktuje się z przewodniczącym. 
 
Przewodniczący Radosław Buda z uwagi na to, że w 2006 r. był pomysłodawcą wprowadzenia 
na terenie miasta służb ponadnormatywnych, odnośnie informacji w mediach, radni są 
zaniepokojeni sytuacją postępowań dyscyplinarnych czy karnych w służbach 
ponadnormatywnych.  Poprosił o szczegóły w tej sprawie. 
 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu nadkom. Adam Czerwiński 
zaznaczył, że nikt nie spodziewał się takiej sytuacji. KPP wyciąga wnioski na przyszłość. Na 
chwilę obecną zostały wszczęte dwa postępowania dyscyplinarne, które się zakończyły, 
czekają na uprawomocnienie. Jednocześnie nadzór Prokuratury Rejonowej bada tą sprawę.  
KPP robi wszystko, żeby wyjaśnić tą sprawę i żeby służba ponadnormatywna spełniała swoje 
zadania.  
 
Radny Tomasz Akulicz dopytał, o co chodzi z nieprawidłowościami jeśli chodzi o służby 
ponadnormatywne? 
 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu nadkom. Adam Czerwiński 
oznajmił, że nieprawidłowości dotyczą czasu służby i tego, że nie do końca funkcjonariusze 
mogli pełnić tą służbę zgodnie z wytycznymi, czyli w terenie.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Informacja została przyjęta. 
 
Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu (zał. nr 4) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert  zauważył, że w stosunku do 2020 r., w 2021 r. było dużo więcej pracy. 
 
Radny Bronisław Mituła zapytał odnośnie szkoleń podstawowych - jest ich bardzo mało: 
Gmina Skomlin 4 jednostki dostaje 4 szkolenia, a Gmina Wieluń 14 jednostek i też dostaje                         
4 szkolenia.  Czy można to zmienić adekwatnie do ilości jednostek? 
 
Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu st.bryg. Piotr Cały oznajmił, że                              
z początkiem roku weszła w życie ustawa o OSP i ona zmieniła nieco układ szkoleń. 



Wprowadzono nowy system szkoleń i w tym momencie przygotowywane są nowe programy 
szkoleń.  Jeżeli chodzi o szkolenia przeznaczone dla OSP one zostaną rozszerzone o szkolenia 
bhp-owskie i doskonalące dla kierowców pojazdów uprzywilejowanych. Jeśli chodzi                                     
o szkolenia podstawowe to też jest ograniczenie co do liczby miejsc przez Ośrodek Szkolenia 
w Sieradzu. Każdy z druhów musi przejść przez komorę dymową, a ona ma określoną 
przepustowość, nie może być więcej niż 40 druhów w półroczu.   
 
Radny Bronisław Mituła oznajmił, że taka komora dymowa jest też w OSP Masłowice. 
Dlaczego ona nie została uruchomiona? 
 
Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu st.bryg. Piotr Cały zaznaczył, że nie wie, 
jak ta komora się znalazła w OSP Masłowice. To jest sprzęt z zachodu, na bazie kontenera. 
Natomiast w Sieradzu znajduje się ona w obiekcie budowlanym. Są wytyczne, jakie ta komora 
musi spełniać jeśli chodzi o obsługę i finansowanie tych szkoleń. Każdego z druhów musi 
zbadać lekarz i musi być asekuracja medyczna. Są bardzo duże koszty funkcjonowania takiej 
komory.  
 
Radny Bronisław Mituła odnośnie szkoleń dowódców sekcji: GW dostaje dwa miejsca, z czego 
jedno miejsce jest dla jednostki, która jest w systemie. Jednostki bez dowódców praktycznie 
wyjeżdżać nie mogą. Czy nie można zwiększyć tych szkoleń? 
 
Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu st.bryg. Piotr Cały widzi taką potrzebę, 
na ten rok są przewidziane dwa szkolenia dowódców, natomiast nie mogą one się rozpocząć, 
bo nie ma programu szkolenia.   
 
Przewodniczący Radosław Buda odnośnie komory dymowej zapytał, czy nie można pozyskać 
środków zewnętrznych, aby stworzyć profesjonalnie taką komorę w naszej jednostce? 
 
Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu st.bryg. Piotr Cały oznajmił, że w tej 
chwili są przeszkody formalno-prawne jeśli chodzi o funkcjonowanie takiej komory.                                
W komorze w Sieradzu szkolą się strażacy z prawie całego województwa. Przepisy mówią, że 
ma ona być finansowana z budżetu państwa i nie ma innych rozwiązań w tej chwili. 
 
Radny Tomasz Akulicz zaznaczył, że jeżeli nie ma możliwości prawnych, żeby taka komora 
powstała w Wieluniu, to może warto by było, żeby jednostki wystosowały wniosek do 
odpowiednich osób do komendy wojewódzkiej, żeby zwiększyć ilość osób szkolonych w 
Sieradzu.  
 
Przewodniczący Radosław Buda stwierdził, że jest to dobry pomysł.  
 
Radny Tomasz Akulicz oznajmił, że mogłoby to być poparte uchwałą intencyjną RM w 
Wieluniu. 
 
Radny Bronisław Mituła podziękował za poparcie radnych w tym temacie. Jako prezes OSP 
będzie prowadził rozmowy w tym temacie. 
 
Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Wieluniu st.bryg. Piotr Cały zaznaczył, że                      
w sprawie komory może podjąć rozmowy z komendą wojewódzką. 
 



Więcej uwag nie zgłoszono. 
Informacja została przyjęta. 
 
Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Straży Miejskiej w 
Wieluniu (zał. nr 5) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy w stosunku do 2020 r. nie wzrosła kwotowo ilość 
mandatów? 
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma oznajmił, że w stosunku do 2020 r. jest spadek.  
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy poprawiła się sytuacja w parku im. Żwirki i Wigury? 
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma zaznaczył, że tak jak w poprzednim roku, tak i w 
tym, SM jest oddelegowana do KPP w Wieluniu w celu walki z covid-em. SM stara się, żeby 
sytuacja się poprawiła, jednakże ciężko złapać się kogoś na gorącym uczynku. 
 
Radny Tomasz Grajnert oznajmił, że swego czasu zastępca burmistrza mówiła, że zostało 
zmienione rozlokowanie ławek, żeby grupy osób nie skupiały się w jednym miejscu. Czy to dało 
jakieś efekty? 
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma stwierdził, że na pewno to pomogło, bo część 
osób nie przesiaduje w niektórych miejscach. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy do SM było zgłoszenie na temat wypalania śmieci na 
posesjach? W Sieńcu są gospodarze, którzy nie mają pieca i wypalają śmieci na środku 
podwórka.  
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma zaznaczył, że było zgłoszenie w zeszłym roku, ale 
nie z Sieńca.  
 
Radny Bronisław Mituła podziękował za usunięcie samochodu – wraku z parkingu obok sklepu 
„Auto-części Patacz”. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy SM może mieć patrole po cywilnemu? 
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma oznajmił, że na tą chwilę ustawodawca nie 
przewiduje takiej możliwości.  
 
Przewodniczący Radosław Buda – odnośnie prelekcji, zapytał, czy nie jest była pod uwagę 
prelekcja prowadzona zdalnie?  
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma oznajmił, że nie brał tego pod uwagę. Wyraził 
nadzieję, że sytuacja z pandemią się uspokoi. 
 
Przewodniczący Radosław Buda - SM jest delegowana na służby patrolowe na teren powiatu 
do KPP – jak to wygląda technicznie, szczególnie kwestia finansowania paliwa?  



Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma stwierdził, że SM jeździ tylko na terenie gminy. 
Nie słyszał, żeby ustawodawca zwracał pieniądze za paliwo.  
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał, w jakim stanie jest radiowóz SM? Może należałoby pomyśleć 
nad wymianą, często ma awarie.  
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma zaznaczył, że jest to diesel z dpf-em.                                      
W momencie zakupu nikt nie powiedział, że pojazd z dpf-em nie nadaje się do jazdy po mieście 
i często się  zapycha. Na chwilę obecną pojazd jeździ. Na początku tego roku dpf był 
czyszczony. Będzie wnioskował o wymianę tego pojazdu.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zwrócił uwagę, żeby ten pojazd był adekwatny do pełnionej 
służby i żeby to komendant wybrał, jaki to ma być samochód. 
 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma oznajmił, że decyzja na pewno nie będzie 
podejmowana ad hock, będzie szczegółowo przemyślana.   
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Informacja została przyjęta. 
 
Zapoznanie się z informacją o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Ochotniczych Straży 
Pożarnych (zał. Nr 6) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert wyraził uznanie za pracę dla strażaków. 
 
Przewodniczący Radosław Buda oznajmił, że w informacji brakuje danych odnośnie wyjazdów 
OSP. 
 
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Arkadiusz Skupień stwierdził, że jest możliwe 
uzupełnienie tej informacji o wyjazdy poszczególnych jednostek. Uzupełni ją do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Radosław Buda nadmienił, że duże środki są przeznaczane na nowy sprzęt, 
szczególnie interesuje go ilość wyjazdów z OSP Kadłub, gdzie samochód nie jest użytkowany 
przez wszystkich, bo jest skomplikowany elektronicznie. Radny sugerował nawet przekazanie 
go do państwowej straży, gdzie spełniałby w 100% swoje zadania.   
 
Radny Tomasz Grajnert zaznaczył, że w sprawozdaniu PSP jest zał. nr 1 i 2 mówiący o OSP i 
ilości wyjazdów.   
 
Radny Bronisław Mituła stwierdził, że w 2021 r. było 147 wyjazdów: Masłowice 88 razy,  OSP 
Wieluń 58 razy, Kadłub 32 razy, Ruda 7 razy, Gaszyn 5 razy, Dabrowa 45 razy. W 2022 r.: OSP 
Wieluń 18 razy, Kadłub 4 razy, Ruda 2 razy, Dąbrowa 9 razy, Masłowice 11 razy. Nadmienił, że 
obecnie jako Prezes Miejsko-Gminny jeździ na walne sprawozdania sprawozdawcze i 
dowiaduje się, jakie te jednostki mają potrzeby. Wyraził zadowolenie z powodu tego, że w 
jednostkach jest dużo nowych młodych ludzi. Jest za tym, żeby jednostki miały dobre i sprawne 
samochody.  
 



Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Arkadiusz Skupień nadmienił, że ważne jest, żeby 
jednostki, które są mobilne i aktywne, miały ten sprzęt na wysokim poziomie. Odnośnie 
zdarzeń to PSP decyduje, kogo dysponować do danego zdarzenia. Są jednostki bardziej i mniej 
aktywne. Jednakże tam gdzie istnieją, są potrzebne.  
 
Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska  podziękowała za pomoc strażaków ochotników 
w okresie pandemii. 
 
Przewodniczący Radosław Buda pogratulował radnemu Mitule objęcia stanowiska Prezesa 
Miejsko-Gminnego Zarządu OSP w Wieluniu. 
 
Radny Bronisław Mituła poinformował, że 27.03.br. odbędzie się Bieg Strażaka w Dąbrowie 
na 5 km.  
 
Radny Tomasz Akulicz zaznaczył, że brakuje mu wykorzystania gminnego majątku w 
działalności OSP - czy w kolejnej informacji można informację zawrzeć, w jaki sposób były 
wykorzystywane nieruchomości gminne przez straże? Czy były jakieś przychody strażaków 
związane z działalnością taką jak organizacja spotkań, imprez, 18-tek na terenie remiz i w jaki 
sposób pozyskane środki były wykorzystane. Poprosił również radnego Mitułę o obiecaną 
uzupełnioną informację. 
 
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Arkadiusz Skupień przyjął sugestie do 
ewentualnego uzupełniania. Musiałby zasięgnąć opinii z każdej jednostek. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Informacja została przyjęta. 

P u n k t  4 
 
Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa 
i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2021: 
1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 
2) Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 
3) Straż Miejska w Wieluniu 
 
Zaopiniowanie sprawozdania Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu;z realizacji Programu 
działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 
2021 (zał. nr 7) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania? Nikt się nie zgłosił.  
 
Zarządził głosowanie nad sprawozdaniem Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu z realizacji 
Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-
2023, za rok 2021, kto jest za, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
przyjęli ww. sprawozdanie. Opinia Nr 106/36/22 stanowi zał. nr 8. 
 
Zaopiniowanie sprawozdania Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 
z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na 



lata 2019-2023, za rok 2021 (zał. nr 9) 
 
Przewodniczący Radosław Buda oznajmił, że wydano 6 decyzji na rozbiórkę obiektów - jaki 
jest czas na rozbiórkę, jeśli ktoś tego nie uczyni, jakie są konsekwencje? 
 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Anna Ciach oznajmiła, że są dwa rodzaje decyzji 
na rozbiórkę: wydawane ze stanu technicznego i te wydawane w konsekwencji dokonania 
samowoli budowlanej, jeżeli inwestor nie chce legalizować obiektu. Jeżeli wydawana jest 
decyzja na rozbiórkę ze stanu technicznego, to termin rozbiórki nie może być wyznaczony 
wcześniej niż 3 miesiące od momentu otrzymania takiej decyzji  przez właściciela. Jeśli chodzi 
o rozbiórkę z samowoli budowlanej, ona jest wykonalna w momencie uprawomocnienia się 
decyzji.   
 
Przewodniczący Radosław Buda w sprawozdaniu na str. 7 – „w zakresie odpowiedzialności 
karnej uczestników procesu w 2021 zostały nałożone  19 mandatów karnych na kwotę 1800,00 
zł. Czy jest to jakieś przeoczenie? Czyli mandat wynosi 94,00 zł? 
 
Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Anna Ciach stwierdziła, że najwięcej mandatów 
wynika z braku zawiadomienia o terminie budowy i on wynosi 50,00 zł. A to, co radny mówi 
może wynikać z tego, że niektóre są wyższe za np. inne wykroczenia dokonane na budowie. 
Maksymalny mandat może natomiast wynosić 500,00 zł, w zależności od przewinienia.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie nad sprawozdaniem Powiatowego 
Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu z realizacji Programu działań na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2021, kto jest za, 
kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
przyjęli ww. sprawozdanie.  Opinia Nr 107/36/22 stanowi zał. nr 10. 
 
Zaopiniowanie sprawozdania Straży Miejskiej w Wieluniu z realizacji Programu działań na 
rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2021 (zał. nr 
11) 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania? Nikt się nie zgłosił.  
Zarządził głosowanie nad sprawozdaniem Straży Miejskiej w Wieluniu z realizacji Programu 
działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 
2021, kto jest za, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
przyjęli ww. sprawozdanie.  Opinia Nr 108/36/22 stanowi zał. nr 12. 

 
P u n k t  5 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu                  
w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz regulaminu określającego zasady 
prowadzenia handlu (zał. nr 13) 
 



Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień dokonał 
wprowadzenia. Zgłosił autopoprawki: 

1) w § 3 należy usunąć ust. 1; 
2) załącznik staje się załącznikiem nr 1, a mapa załącznikiem nr 2. 

 
Radny Tomasz Grajnert – w sprawie załącznika graficznego zapytał, czy wydzielony pas nie 
przeszkodzi w ewentualnej budowie basenu?  

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień zaznaczył, że 
w każdej chwili taką uchwałę można zmienić. Rady zostały zobligowane, żeby jak najszybciej 
wprowadzić taką uchwałę. 
 
Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska wyraziła zdanie, że to wyznaczone miejsce jest 
dobre. Zapytała, dlaczego nie ma już miejsca na sprzedaż artykułów rolnych na os. 
Wyszyńskiego miedzy ul. Kościuszki i ul. 18 Stycznia? 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień oznajmił, że 
nieruchomość została sprzedana, nie jest to własność gminna. 
 
Przewodniczący Radosław Buda – rozumie, że te wyznaczone miejsca jak ul. Zamenhofa i ul. 
Augustiańska pozostają – jak ta informacja będzie rozpowszechniona na wsiach?  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień stwierdził, że 
taki komunikat będzie na stronie internetowej, poprzez media społecznościowe również.  
Pracownicy WOSiR będą też takich informacji udzielać. Do sołtysów można takie pisma też 
skierować.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy opłaty za metr pozostają takie, jak targowisku 
czy będą się zmieniać? 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień stwierdził, ze 
nie zmieniają się. Ideą ustawodawcy jest to, że w wyznaczonych miejscach nie pobiera się 
opłaty targowej. Gmina nie pobiera też opłaty rezerwacyjnej. Są to miejsca całkowicie 
darmowe i ogólnodostępne, ale trzeba spełniać te warunki, które wynikają z ustawy. Z tych 
miejsc mogą korzystać rolnicy oraz ich domownicy, jest również ograniczenie co do 
produktów, którymi można ten handel prowadzić.   
 
Przewodniczący Radosław Buda dopytał, czy wszyscy dokonujący sprzedaży muszą posiadać 
ze sobą stosowne uprawnienia? 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień potwierdził, 
że tak jest. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy są jakieś ograniczenia metrażowe? 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień oznajmił, że 
może tak być, że sprzedawca może zająć np. pół placu. Nie ma ograniczeń.  
 



Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska wyraziła zdanie, że takie sytuacje nie będą miały 
miejsca, bo skoro ustawa reguluje, że to mają być produkty produkowane przez gospodarza, 
to taki rolnik nie ma ich dużo. 
 
Radny Tomasz Akulicz  zapytał odnośnie innych miejsc handlowych niż te wyznaczone przy ul. 
Broniewskiego: czy ustawa wyklucza, żeby tych miejsc na terenie gminy było kilka? Zasadne 
byłoby uruchomienie kilku placów w soboty, np. os. Stare Sady czy os. Wyszyńskiego, gdzie 
dostępność byłaby duża.  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień stwierdził, że 
można nad takimi miejscami się zastanowić. Jeśli takie głosy ze strony rolników wpłyną, będą 
one rozpatrywane. 
 
Radny Tomasz Akulicz zapytał, jak wygląda sytuacja z parkingiem przy marketach na os. 
Wyszyńskiego – czy nie można wydzielić jakiegoś placu?   
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień zaznaczył, że 
nie jest to teren gminny.  
 
Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska stwierdziła, że gmina ma swoje działki na os. 
Stare Sady i może dla tego osiedla warto by było taki plac wyznaczyć. Skorzystałyby osoby 
starsze, którym trudno dojechać na „rynek”. 
 
Radny Tomasz Akulicz nadmienił, że dobrym miejscem byłby parking przy hali sportowej. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień oznajmił, że 
parking przy hali jest w trwałym zarządzie WOS-iR-u, w przypadku tej uchwały te miejsca nie 
podlegałyby WOSiR-owi. Takie miejsce można by było wyznaczyć jedynie za zgodą WOSiR. 
 
Radny Tomasz Grajnert wyraził zdanie, żeby poczekać, aż rolnicy sami będą te propozycje 
zgłaszać.  
 
Zastępca przewodniczącego Maria Zarębska stwierdziła, że ustawodawca miał na myśli, żeby 
gospodarz mógł sprzedać swoje produkty. A przed sklepami na os. Wyszyńskiego i na os. Stare 
Sady stoją ludzie i sprzedają produkty, więc potrzeba jest. Poprosiła naczelnika, żeby poszukać 
takiego miejsca. A co do WOSiR, to też jest gmina.   
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w 
piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz regulaminu określającego zasady 
prowadzenia handlu z autopoprawkami, kto jest za, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od 
głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały z autopoprawkami. Opinia Nr 109/36/22 
stanowi zał. nr 14. 
 
 



P u n k t  6 
 
Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji za 2021 rok. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi do przedłożonego sprawozdania? 
Nikt się nie zgłosił.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem sprawozdania z działalności komisji za 2021 r., kto jest za, kto jest przeciw, a 
kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu wzięło udział 7 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie (przy 7 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. sprawozdanie (zał. nr 15). 

 
P u n k t  6 

 
Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi? 
 
Radny Tomasz Akulicz zgłosił uwagi: 

1) niedawno wyremontowana ul. Krakowskie Przedmieście - pojawiły się ubytki, 
naczelnik Preś obiecał, że zajmie się tematem; 

2) Rondo im. Jasnowskiego – żeby uzupełnić nazwę zgodnie z tym, co zostało podjęte                   
w uchwale i żeby tabliczka była widoczna ze wszystkich stron.  

 
Przewodniczący Radosław Buda wyraził nadzieję, że naczelnik B.Skupień przekaże uwagi 
burmistrzowi.  
 
Więcej uwag ani korespondencji nie stwierdzono. 

 
P u n k t  7 

Zamknięcie posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia komisji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokołowała:                                                                      Przewodniczący komisji 
 
Anna Jabłonowska-Nawrocka                                                    Radosław Buda 


